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        Deze nieuwsbrief via de mail ontvangen? Dat kan! Geef uw 
        mailadres door aan secretariaat@parochiesintmaarten.nl 

 

Parochianen uit Noordwijkerhout ontvangen hierbij een   Graag met vermelding van uw kerk, zodat we meteen uw 
uitnodiging voor een informatieavond op 14 december a.s.,  adresgegevens kunnen aanvullen. 
speciaal bedoeld voor parochianen van Sint Victor 

 
 
 

 

INHOUD 
- Inleiding door Truus Wüts, parochiebestuurslid 

communicatie; 
- Pastoraal woord, door diaken Bertijn Prins; 
- Ontwikkelingen rond het onttrekken van kerken 

aan de eredienst binnen parochie Sint Maarten, 
door Ron Bleijswijk, vice-voorzitter parochie-
bestuur; 

- Anders vieren in de Victorkerk, door Hannie 
Helsloot, voorzitter pastoraatgroep Sint Victor en 
pastoor Straathof. 

 
 
Voor u ligt Nieuwsbrief 3. Het is inmiddels meer dan een 
jaar geleden dat u Nieuwsbrief 2 ontving. 
Is er in de tussentijd niets gebeurt dan? Ja zeker, wel. 
Maar u bent daarover op de hoogte gehouden in het 
Zevenblad. Zo kon u over de ontwikkelingen rond Victor en 
Pancratius lezen in nr. 4 van dit jaar (augustus t/m oktober) 
en op blz. 28 van nr. 5 (oktober t/m december) van dit jaar. 
 
Heeft u dat niet gelezen, omdat er als tussenkopjes boven 
stond, respectievelijk ‘Kern Sint Victor’ en ‘Kern Sint 
Pancratius’ en u gaat altijd naar een van de ándere kerken 
van onze parochie? 
Dat kan, en is ook wel begrijpelijk. Maar toch is het raad-
zaam om die teksten wèl te lezen. Het is immers niet 
ondenkbaar dat ook ‘uw’ kerk op enig moment op de 
nominatie komt te staan om aan de eredienst te worden 
onttrokken. 
 
Met zijn allen kunnen we leren van wat er nu gebeurt met 
en rondom de Victorkerk en met en rondom de 
Pancratiuskerk (die naar verwachting als tweede kerk 
binnen onze parochie aan de eredienst zal worden 
onttrokken). 
Andere kerken zullen daarna volgen, het is helaas 
onvermijdelijk. 
 
Belangrijk is om (opnieuw) te melden dat het parochie-
bestuur er naar streeft dat in iedere kern, nadat het 
kerkgebouw aan de eredienst is onttrokken, een eigen 
ontmoetingsruimte wordt gecreëerd waar de levende 
gemeenschap het geloof kan blijven beleven. Parochianen 
kunnen daar blijven samenkomen voor het lezen van de 
Schrift, om elkaar te ontmoeten en samen koffie te drinken, 

om overledenen te herdenken, voor het organiseren van 
activiteiten, om te bidden, te rouwen, over geloofszaken te 
leren en om voor te bereiden op sacramenten (doop, 
communie, vormsel, huwelijk). Maar in die kern kunnen 
dan de sacramenten niet meer op structurele basis worden 
ontvangen. 
 
Let wel, het parochiebestuur streeft ernaar dat iedere kern 
een eigen ruimte zal hebben. Maar uiteindelijk zijn het 
anderen die een beslissende stem hebben ten aanzien van 
de plannen die worden ontwikkeld. 
De gemeente heeft een belangrijke stem, we kunnen niet 
om de erfgoedcommissie heen, en uiteindelijk is het de 
bisschop die goedkeuring moet verlenen. Zonder zijn 
toestemming kan een kerkgebouw niet aan de eredienst 
worden onttrokken, en kan ook een nieuwe ruimte niet 
worden gerealiseerd. 
 
Het zijn ontwikkelingen die ons allemaal niet in de koude 
kleren gaan zitten. Begrijpelijk dat het bij parochianen soms 
angst oproept. Daarom is het goed om nog eens opnieuw te 
vertellen waarom het parochiebestuur deze weg is 
ingeslagen. Het doel van deze hele ‘operatie’ is, in de 
woorden van pastoor Straathof: “dat we een geloofs-
gemeenschap willen zijn, met een kerkgebouw op maat en 
niet beheerder van vastgoed. We zitten in een veel te grote 
jas. Het gemiddeld aantal kerkgangers van 450 personen 
per weekend, over heel St Maarten, kan in één kerk. Dat is 
de realiteit”. 
 
Het is verder van belang om te weten dat het naast de kerk 
gelegen kerkhof zeker nog 20 jaar zal blijven bestaan, 
misschien wel langer. Parochianen kunnen daar nog steeds 
worden begraven. 
 
En het is goed om te weten dat het parochiebestuur er naar 
streeft om zoveel mogelijk de parochianen, van de kern 
waar het om gaat, te betrekken bij het ontwikkelen van de 
toekomstplannen. 
Zo is er nu in de kern Sint Victor een projectgroep Levend 
Pastoraat, een projectgroep Gebouwen en een 
projectgroep Communicatie actief. Ik raad u aan om er nog 
eens over te lezen in de voorgaande Zevenbladen. 
 
Deze keer was er een samenloop van heel veel kopij (op 
allerlei gebied) en de wens om voor de berichtgeving over 
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de ontwikkelingen rond Victor (en Pancratius) wat sneller te 
kunnen zijn met het communiceren naar de parochianen 
toe. Sneller dan dat kan met het toch wat trage Zevenblad. 
Er zit immers flink wat tijd tussen de uiterste kopijdatum 
van ons parochieblad en het moment waarop het 
uiteindelijk bij u op de mat valt. 
 
Vandaar dat u nu weer een nieuwsbrief ontvangt. Een lange 
nieuwsbrief ook nog eens. Deze keer paste het niet op één 

dubbelzijdige A4. U ontvangt deze nieuwsbrief via de mail, 
als u inmiddels in ons mailadressenbestand staat. 
Ingevouwen in het Zevenblad wellicht, als uw kern 
daarvoor kiest. Op een stapeltje achterin de kerk, om mee 
te nemen. En op een prikbord in de kerk of in de pastorie. 
 

Truus Wüts, parochiebestuurslid communicatie 
 
 

 
 
 

In een glazen bol kijken 
Mensen vragen weleens aan mij “Bertijn, is dit nu wat jij verwachtte van het mogen werken als diaken?” Mijn antwoord is dan 
steevast: “nou ik wist niet wat te verwachten, omdat ik al wist dat ik in een kerk zou gaan werken die er anders uitzag als die ik 
kende, die van de Pancratius, Victor en Bartholomeus.” 
 
Net gewijd, kreeg ik 10 jaar geleden als opdracht mee om de parochie Sint Maarten, die toen een jaartje bestond, wat meer bij 
elkaar te brengen voor wat betreft de geloofsgemeenschappen. Ik was voor de hele parochie, want iets anders bestond en 
bestaat er niet voor mij. ‘Eerst aanspreekbaarheid’ speelde voor mij niet, voor wat betreft een geloofsgemeenschap. 
 
“Zorg dat je er voor iedereen bent en dat je door geen enkele gemeenschap geclaimd wordt”, zo ben ik hier aan het werk 
gegaan. Geen enkele van mijn toenmalige collega’s kon mij vertellen hoe ik dat moest doen. Het pastorale team bestond immers 
uit ‘oud gedienden’, dus bleef aan de basis heel veel bij het oude. Doordat ik overal overheen bewoog, kon ik wel zien dat de 
parochie geen eenheid was (en nog steeds niet is). Overal ging en gaat het verschillend. 
 
Na een aantal jaar zei ik tegen mezelf: “Deze parochie zit aan zijn taks, er zit niet meer in”. Het is een kwestie van wachten op 
het moment dat de wal het schip gaat keren. Dat de wal dichterbij was dan veel mensen dachten, dat is een gegeven. 
Ondertussen ben ik tien jaar verder. Eén van de kerken waar ik de nodige meters gemaakt heb, wordt onttrokken aan de 
eredienst. De Victor, mijn ouders hebben er hun 25 jarig huwelijksfeest gevierd en aan pater Hooymans heb ook ik mijn dierbare 
herinneringen. 
 
Doet het me wat? Ja natuurlijk, maar ergens merk ik in mezelf dat ik verder gegroeid ben. Want mijn generatie en degenen die 
onder mij zitten hebben een heel andere verhouding ten aanzien van de kerk. Mijn zusjes en broertje gaan niet meer, voor mijn 
eigen vriendengroepen geldt dat precies zo. Neefjes en nichtjes die niet gedoopt zijn, ja daar heb ik er ook zat van. Het is hoe het 
is, dit is de realiteit waarin wij leven. 
 
Priester- en diakenwijdingen zijn er bijna niet meer en de oudere generatie geestelijken dunt razendsnel uit. Oe-ah-ach en wee, 
we weten waar we vandaan komen, maar in een glazen bol kunnen we niet kijken. Tegelijk toch ook een beetje, er is namelijk 
een ongezonde toestand aan het ontstaan, kerkelijk gezien. Pastoor Straathof zegt weleens: “we hebben een te grote jas”. En ik 
zeg: “er is geen priestertekort, maar een gebouwenoverschot”. 
Vieren in een halflege of een nog minder volle kerk doet wat met ons, met voorgangers èn met kerkgangers. Aan de buitenkant 
zien de kerkgebouwen er nog hetzelfde uit, maar van binnen is het aardig uitgehold. Ondertussen staan de ‘commerciëlen’ klaar 
met goedbedoelde, maar minder goed zijnde, adviezen. 
 
Is het wat ik ervan verwachtte? Ik zeg achteraf ja, dit is wat ik verwachten kon. En tegelijk: je zal er maar voor uitgekozen 
worden. Ik bedoel, wanneer je zin hebt om jezelf te pesten, word je gewoon diaken. Toch ben ik er lang geleden al op 
voorbereid in die kerken van onze parochie Sint Maarten. Want ondanks heel veel dingen waar ik niets mee kon, en nog steeds 
niet kan, staat voor mij nog als een huis wat ik lang geleden tegen pater Hooymans zei: “nee ik hoef niet bij een koor, ik wil 
weten waar het hier over gaat, ik zoek vaste grond”. 
 
Einde van het geloof? Nee hoor, in iedere generatie staat Onze Lieve Heer weer op, op een manier die passend is voor deze tijd. 
Ik weet dat, toen ik jong was, ik de kerk regelmatig ervoer als een dit-gaat-niet-over-mij-gebeuren. Het gevoel van opstandigheid 
van toen, heeft er in geresulteerd dat ik uiteindelijk diaken geworden ben. 
 
Maar als u aan mij vraagt “wat zie jij nu in je glazen bol?” dan is het een kerk waar de inhoud (God) weer meer op de voorgrond 
staat en over het diepe bewustzijn dat ‘de kerk’ toch wel doorgaat. Want dat is namelijk de kerk die het al eeuwen volhoudt en 
nog eeuwen vol zal houden. 

Diaken Bertijn Prins 
 

----------------------------------------------- 
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Ontwikkelingen rond het onttrekken van kerken aan de eredienst binnen parochie Sint Maarten 
 
 
Kern Sint Victor: 
 
Bezoek erfgoedcommissie aan Sint Victor: 
Op 2 november heeft de erfgoedcommissie van de 
gemeente Noordwijk een rondleiding gehad over het 
terrein van de Sint Victor en een bezoek gebracht aan de 
pastorie en het kerkgebouw. De erfgoedcommissie is blij 
met het streven van het parochiebestuur de buitenkant van 
beide gebouwen zo veel als mogelijk is te behouden en 
voorzichtig te zijn met de bomen (een groene long is een 
groot goed) en de waterpartij. 
Uiteraard is de commissie op de hoogte van het voornemen 
om een ontmoetingsruimte te creëren binnen het 
kerkgebouw. Dat voelt bij hen goed, omdat dan specifieke 
elementen binnen het gebouw (glas in lood, pilaren, etc.) 
bewaard blijven. 
 
 

Wat doet een erfgoedcommissie? De gemeente 
Noordwijk legt het als volgt uit op hun website: 
 
Op basis van de Woningwet en Erfgoedwet zijn 
gemeenten verplicht om commissies te hebben die 
plannen beoordelen op het gebied van welstand en 
monumentenzorg (het uiterlijk van bouwwerken). 
Daarvoor heeft de gemeenteraad van Noordwijk de 
Erfgoedcommissie en de Commissie Ruimtelijke 
Kwaliteit ingesteld. 
Deze commissies adviseren voornamelijk over 
vergunningsplichtige wijzigingen aan monumenten en 
ander cultureel erfgoed, en over aanvragen voor een 
omgevingsvergunning voor het bouwen. Dit advies 
geven zij aan het college van B&W. 

 
 
Reactie vanuit gemeente Noordwijk: 
Middels een zogenoemde voortgangsbrief van 21 
november 2023 heeft B&W van de gemeente Noordwijk 
laten weten dat de plannen voor herbestemming van de 
Sint Victor voor wellicht een zorgcomplex raken aan visie en 
doelen die de gemeente Noordwijk stelt. 
 
Er is binnen de gemeente behoefte aan plekken waar 
ouderen kunnen wonen en aan plekken die een centrale en 
sociale rol kunnen vervullen in de wijk. Tevens geeft de 
gemeente enkele aandachtpunten mee aan het parochie-
bestuur om rekening mee te houden. 
 
Reactie van het parochiebestuur op een alternatief plan 
voor fasering en herbestemming: 
Vanuit de kern is er door enkele parochianen een 
alternatief plan onder de aandacht van het parochiebestuur 
gebracht. Het alternatieve plan gaat uit van het niet direct 

alles verkopen, maar gefaseerd en pleit voor meer 
vierkante meters voor de gewenste ontmoetingsruimte. 
Het bestuur heeft deze plannen besproken met de architect 
en een praktijkprofessional (die deze plannen 
doorgerekend heeft). 
 
Er is een ingelaste vergadering van het parochiebestuur 
geweest, waar deze ingebrachte plannen besproken zijn. 
Het bestuur heeft toch besloten met de al eerder 
gepresenteerde plannen verder te gaan en niet gefaseerd 
te gaan verkopen. Op dit moment ligt er een document dat 
laat zien wat er straks allemaal in een nieuwe ontmoetings-
ruimte zou kunnen plaatsvinden en het parochiebestuur is 
van mening dat de huidige begrootte ruimte daarvoor 
voldoende is. Tevens kan er altijd later nog een extra 
verdieping gecreëerd worden. 
 
Het bestuur neemt een aantal aanbevelingen over van deze 
parochianen, om verder uit te werken. Waarvoor hartelijk 
dank. 
 
Kern Sint Pancratius: 
 
Een planologisch onderzoek (over de waarde en de 
betekenis van de ligging van de Sint Pancratiuskerk in haar 
omgeving) heeft plaatsgevonden. 
 
Een eerste rapport is op 30 november 2023 opgeleverd. Dit 
rapport geeft de stedenbouwkundige randvoorwaarden die 
gelden bij een mogelijke herontwikkeling van het gebied. 
Het rapport biedt verschillende scenario’s voor meerdere 
ruimtelijke oplossingen. Deze vormen weer de basis voor 
het maken van een ‘vlekkenplan’ door de architect om 
globaal in kaart te brengen wat er zoal mogelijk is op het 
terrein van de Sint Pancratius. 
 
 

Wat is een vlekkenplan? Een vlekkenplan is een 
ontwerptechniek die wordt gebruikt in de stedenbouw 
en architectuur. Het vlekkenplan is een visueel plan dat 
de grove indeling van een gebied weergeeft in 
verschillende 'vlekken' of zones. Het vlekkenplan is een 
belangrijk instrument om de ruimtelijke ordening en 
ontwikkeling van een gebied te bepalen en te sturen. 

 
 
De architect start nu met het ontwerpen van het 
vlekkenplan, dat dan besproken zal worden met de 
beheercommissie van de kern Sint Pancratius. 
 
 

Ron Bleijswijk, vice-voorzitter parochiebestuur 
 

 
 

-------------------------------------------------------------- 
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Plannen om een kerk aan de eredienst te onttrekken hebben onvermijdelijk gevolgen voor het vieren in dat kerkgebouw. Omdat 
de Victorkerk als eerste aan de eredienst zal worden onttrokken, is dat de kern die als eerste daar mee te maken krijgt: 
 
 
Anders vieren in de Victorkerk 
Onze bisschop wil een zorgvuldig besluit nemen met als gevolg dat er begin december nog niets bekend is. Maar er moest wel 
gepland worden. Een eerste stapje naar iets meer duidelijkheid is nu gezet. 
 
Het pastoraal team en de pastoraatgroep hebben het volgende afgesproken voor de periode van 1-1 t/m Pasen (=31-3) 2024: 
 
• In de Jozefkerk blijft het ritme gehandhaafd van de ene week op zaterdag. de andere week op zondag een viering (eucharistie- 
of woord- en communieviering). In het weekend dat de Jozef een zaterdagavondviering heeft, wordt er voor de Victorkern een 
woord & gebedsviering ingeroosterd op zondag om 10.00 uur met een diaken als voorganger. 
 
• U vindt deze vieringen net als voorheen vermeld in het overzicht in het Zevenblad. 
 
Waarom deze keuze? 
De Victorkerk is er toch nog gewoon na 1-1-2024! 
Waarom niet gewoon zolang mogelijk doorgaan als tot nu toe? 
 
• We horen nu al een jaar lang: per 1-1-2024 gaat het vieren in de Victorkerk veranderen, want de druk op ons kleiner wordende 
pastorale team wordt te groot en op termijn kunnen we de grootte en hoeveelheid van gebouwen niet betalen. De bisschop 
heeft weliswaar nog niet besloten, maar we houden onszelf voor de gek als we denken dat die twee redenen, om te gaan 
veranderen, ten goede zullen keren op korte termijn. 
Dat beseffend achten we het wijs stap voor stap de veranderingen aan te gaan. Te beginnen met per 1-1-2024 naar 1x per 2 
weken een woord & gebedsviering te gaan. Voor de eucharistie en woord- en communievieringen kunnen we in een van de 
andere kerken van Sint Maarten (of elders) terecht. 
Voor alle drie typen vieringen kunnen intenties worden opgegeven, afhankelijk van hetgeen de aanvrager belangrijk vindt: 
locatie of soort viering. 
 
• Door met deze verandering te beginnen kunnen wij als gemeenschap gaan ervaren hoe dat is en wat we zelf een goede vorm 
van samen ons geloof beleven vinden; een spannende weg met nieuwe mogelijkheden. 
De Victorgemeenschap mag hierin voorop lopen, maar de andere kernen zullen zeker volgen. 
 
• Wij kiezen nu voor deze vorm, maar wanneer de bisschop zijn besluit bekend maakt, krijgen we weer een andere situatie. U 
hoort zo spoedig mogelijk wat die dan in zal houden.    
 
 

Hannie Helsloot, voorzitter pastoraatgroep Sint Victor en pastoor Straathof 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Wilt u naar aanleiding van deze nieuwsbrief iets vragen of opmerken? 
U kunt ons bereiken via secretariaat@parochiesintmaarten.nl 
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